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Vänstern i Tanum är en del av 
skriftserien Folkviljan.Vänstern 

Låt oss inte 
glömma  
klimatet
Demonstrationer och mani-
festationer ger oss den kraft 
och gemenskap vi behöver i 
dessa dystra tider.

SID 2

i Tanum

Vänstern  
levererar
På ett år har Vänsterpartiet 
stoppat marknadshyror för 
3 miljoner hyresgäster, fått 
igenom de största föränd-
ringarna i sjukförsäkringen 
och höjt pensionerna för  
700 000 pensionärer.

SID 4
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Ta tillbaka 
kontrollen över 
välfärden
Vi behöver en starkare välfärd utan vinstintresse. 
Vänsterns partiledare Nooshi Dadgostar vill kasta ut 
aktiebolagen ur skolan.
Sida 4–5

Tillsammans  
för allas  
välfärd
Sida 8

Det behövs  
billiga  
hyresbostäder  
i Tanum

SID 7

När vi efter flera år av pan-
demi kan samlas för 1 maj är 
fredsfrågan avgörande. Det 
illegala ryska överfallet och 
angreppskriget på Ukraina 
måste fördömas och 
stoppas. Ryssland ska ut 
ur Ukraina. Alla människors 
rätt att leva i fred och frihet 
ska försvaras. 
 De som drabbas hårdast 
av kriget är den ukrainska 
befolkningen där miljoner 
tvingats på flykt. Nu är det 
vårt ansvar att ställa upp. 
I många år har Vladimir 
Putins Ryssland jagat och 
fängslat demokratiakti-
vister och kritiker av hans 
reaktionära och national-
konservativa regim. Många 
är beroende av den ryska 
gasen för sina energibehov 
och har därför inte agerat 
med kraft mot Putins regim.
 Tillsammans kan vi på 
1 maj visa vår solidaritet och 
kräva fred. Vi kan försvara 
det ukrainska folkets rätt till 
frihet. Vi kan stå upp för de 
ryssar som vågar kritisera 
Putins regim. Du kan bidra 
till årets 1 maj-insamling till 
stöd för ukrainska flyk-
tingar.
 Den klassiska parollen 
Alla folks frihet – hela värl-
dens fred är uppfordrande. 
Freden är allas vårt ansvar 
oavsett om kriget rasar i 
Europa eller på andra plat-
ser i världen. Organisera dig 
för freden tillsammans med 
oss i Vänsterpartiet.

Alla folks 
frihet – hela 
världens 
fred

vansterpartiet.se/ 
blimedlem
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Här finns vi.
Hör av dig!

Vänsterpartiet
Tanum
c/o Siv Bergström
Stensågareväge 8 A
45742 Grebbestad

E-post: 
siv.bergstrom@tanum.se  

Telefon:
070-222 32 89

Facebook:
Vansterpartiet Tanum

Bli medlem: 
vansterpartiet.se/bli-medlem

LEDARE

Låt oss inte glömma 
klimatet
Idag när jag skriver denna text har Rysslands 
invasion av Ukraina pågått i fyra veckor. Vi förfa-
sas över den brutalitet, terror, detta meningslösa 
dödande. Utplåning av hus och hem, av sjukhus 
och skolor. Vi känner igen från kriget i Syrien där 
Assadregimen med ryskt flygvapen pulvriserade 
städer som Aleppo och Homs. Första maj. Arbe-
tarrörelsens högtidsdag. Ett firande för internatio-
nell solidaritet mot förtryck och orättvisor. Årets 
1-maj kommer präglas av protester mot Rysslands 
invasion, solidaritet med Ukrainas självständighet. 
Protester och demonstrationer genomförs runt om 
i landet. Förra veckan i Grebbestads kyrka. Tal, 
musik och sånger och insamling till Ukraina.

De flesta av oss deltar inte i demonstrationer. Det 
finns en spärr att själv kliva in i ledet fastän man 
så väl skulle vilja. Jag minns första gången jag 
själv deltog i ett demonstrationståg. Sovjets inva-
sion. 1968 Pragvåren då tjeckiska folket sökte fri-
het, yttrandefrihet, fria demokratiska val. I augusti 
anföll Sovjetunionen och övriga Warszawapakten 
Tjeckoslovakien med 500.000 soldater och 6000 
stridsvagnar. Motståndet uttrycktes i icke-våldsak-
tioner och civil olydnad. Folkets motstånd gjorde 
att Sovjetunionen övergav sin ursprungliga plan att 
ta över ledarskapet. 

Vanmakt och frustration. Men också solidaritet 
och motståndsvilja. Flyktingar tas nu emot av 
länder som tidigare vägrat. Volontärer i europe-
iska länder strömmar till. En skillnad från 2015 
när flyktingar från Syrien försökte sig ta sig in i 
Europa över farliga hav, taggtrådsstängda gränser. 
Sverigedemokraterna ville stoppa deras flykt och 
lägger förslag att skicka tillbaka även de som eta-
blerat sig med sina familjer. Nu en opportunistisk 
omsvängning. Flyktingarna från Ukrainavälko-
mas.. ”De är mera som oss”, påstår att de syriska 
flyktingarna inte var riktiga flyktingar utan ville 
utnyttja vårt välfärdssystem. SD präglas fortfa-
rande av rasism och islamafobi.

Det finns en befogad rädsla att Ryssland skall 
anfalla vårt land och nu sker en kraftig upprust-
ning av vårt försvar. ”Endast genom ett starkare 
försvar kan vi förhindra krig”. Jag hör förslag att 
vi snarast bör ansluta oss till NATO. Samma upp-
rusning och modernisering av krigsmakten sker 
i alla länder, även i diktaturer som Kina, Myan-
mar, Iran. Vapenindustrin vädrar luft. SAAB:s 
aktier steg kraftigt redan första dagarna av kriget. 
Samma vecka som invasionen i Ukraina kom FNs 
internationella klimatpanel med sin årliga rapport 

som visar att klimatkrisen kommer allt snabbare 
och drabbar alla länder. I stället för denna gigan-
tiska militära upprustning bör väl resurser ställas 
om till att rädda klimatet.

Jag tänker tillbaka på lunchrasten i oktober. Jag 
står där ensam i skolgårdens hörn, tittar upp mot 
himmelen. Jag väntar på missilerna. Snart, snart 
kommer de. Bomber som inte bara skall döda 
mig utan allt och alla runt mig, Cubakrisen 1962. 
President Kennedy ställde ultimatum. Vänd om, 
ett tryck på knappen och våra missiler är på väg, 
vedergällningen skall verkställas. Kärnvapen-
kriget, det tredje världskriget det absoluta slutet 
för mänskligheten. Det var då ytterst nära att det 
skulle ske. Den rädsla som jag då kände som 
15-åring har inte lämnat min kropp.

Den upprustning som nu sker i alla länder och 
i Sverige ger mig ingen trygghet. Jag ser hur det 
hotar den maktfullkomlige, den paranoide dikta-
torn Putin. Denne man har tillgång till koderna, 
först de mindre taktiska kärnvapen Nato kan svara 
med sina kärnvapen. 

Jag känner att denna text blir dyster. Demon-
strationer och manifestationer ger ju oss kraft och 
gemenskap. Fridays for Future den rörelse som 
Greta-rörelsen startade pågår. Här i Bohuslän finns 
Sundays for Forests, manifestation där vi samlas 
för att rädda våra skogar, för ett hållbart skogsbruk 
så att vi kan glädjas åt att ströva, plocka bär och 
svamp eller bara njuta.  

Erland Svenson

Kenneth Kindblom, 
fd metallarbetare

– Vi behöver få upp de lägsta 
pensionerna och förbättra 

hemtjänstens arbets-
organisation och 
arbetsvillkor. Efter  
ett långt arbetsliv ska 
du ha en pension du 
kan leva på.

Mikael Kalin,
arbetsterapeut

– För mig är det att satsa 
på välfärden. Vi ska ha 

bra skola och vård utan 
vinstintressen. Vi som 
jobbar inom vården 
behöver fler kollegor 
och bättre villkor och 

löner.

Sanja Tafra Ciglar,  
skolkurator

– Vår offentliga sektor är 
en förutsättning för ett 

jämlikt och jämställt 
samhälle. Viktiga verk-
samheter blir under- 
finansierade år efter 
år, de behöver utveck-

las och förstärkas.

Anne Falk,
undersköterska

– Att förbättra vårdperso-
nalens arbetsmiljö. De 

har alla slitit väldigt hårt 
under hela pandemin. 
Nu är det dags att gå 
från lovord och applå-
der till reella handlingar.

FRÅGA 4
Vilken är den  
viktigaste frågan  
för dig på 1 maj?

” Samma vecka som invasionen 
kom FNs internationella klimat-
panel med sin årliga rapport som 
visar att klimatkrisen kommer 
allt snabbare och drabbar alla 
länder.” 
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En skola fri från 
vinstintresse
Daniel Riazat är Vänsterpartiets utbildningspolitiska 
talesperson. Han driver bland annat frågan om en folk-
omröstning som skulle göra det förbjudet för aktie- 
bolag att driva förskolor och skolor.

Nooshi  
kämpar för 
allas välfärd
Att ta tillbaka kontrollen över den svenska välfärden 
står högt på partiledaren Nooshi Dadgostars lista. 
Men hur förlorade vi egentligen kontrollen och vad 
har det betytt i praktiken? Hur går vi tillväga för att 
vrida vår gemensamma välfärd ur händerna på risk-
kapitalister och storbolag?

ha kvar systemet med vinster i skolan 
som vi har idag, till slut måste de andra 
partierna också inse att det inte längre är 
hållbart.

Slimmar verksamheten
Andra svagheter i välfärden har obarm-
härtigt avslöjats under pandemin. Det 
svenska vårdsystemet har varit pressat 
under många år, men efter två år med 
en ovanligt hög belastning så är köerna 
till operationer och annan specialistvård 
längre än någonsin tidigare. Läkare, sjuk-
sköterskor och annan vårdpersonal har 
slitit ut sig för att kunna möta det ökade 
behovet av vårdplatser, men nu talas det 
återigen om nedskärningar och bespa-
ringar i vården.   
 – För knappt trettio år sedan, 1994, 
fanns det 5,2 vårdplatser per tusen 
invånare. Nu är det nere på 2,2. Det är så 
klart inte en slump, det är politiska beslut 
som ligger bakom det. Man slimmar 
verksamheten för att spara pengar och 
så man låter varje anställd jobba för två. 
Med mätning och kontroller av allt så 
ger man ändå sken av att vården håller 
samma kvalitet som förut, men vem som 
helst kan förstå att det inte stämmer. Det 
brukade inte vara tolv timmar kö till 
akuten och gravida kvinnor brukade inte 
behöva åka flera timmar för att få plats på 
BB. Det här är ett resultat av att höger-
regeringar skurit ner med minst hundra 
miljarder i välfärden, resonerar Nooshi 
Dadgostar. 

Avslöjande kris
Under pandemin har det synts tydligare 
än vanligt hur sårbar den ned-
bantade sjukvården faktiskt 
är. När covid-19 rasade 
som värst våren 2020 
ledde bristen på 
vårdplatser till 
att många som 
behövde vård 
avstod från att 
söka den, och 
avsaknaden av 
skyddsutrust-
ning satte vård-
personalens liv 
och hälsa på spel. 
De beredskapsla-
ger med bland annat 
skydds- och sjukvård-
smaterial som avvecklades 
på nittiotalet, men som i till exempel 
Finland fortfarande stod beredda, hade 
gett Sverige en helt annan motståndskraft 
i pandemins första fas.  
 – Vid en kris märks det så klart ännu 

Välfärden  
byggdes upp av  
arbetarrörelsen 
genom politiskt 
arbete och vi kan 
göra det igen.

N
ooshis första dryga år som 
partiledare har präglats av 
flera stora vinster i väl-
färdsfrågor. Först stoppades 
högerpartiernas nästa stora 

experiment, marknadshyrorna, som på 
sikt hade inneburit höjda hyror för Sveri-
ges tre miljoner hyresgäster. Därefter fick 
partiet in 2000-talets största förbättring 
av sjukförsäkringen i höstens budget, 
trots att Centerpartiet förbjudit Socialde-
mokraterna att förhandla med Vänster-
partiet. Till sist kom garantitillägget, den 
största förbättringen av svenska pensioner 
i modern tid, som man förhandlade fram 
i samband med att Magdalena Andersson 
tillträdde som ny statsminister. 
 – I 30 år har både socialdemokratiska 
och moderata regeringar berättat för 
väljarna att det inte går att göra något 
bättre. De har målat upp det som att det 
bara finns en väg att gå, att de måste till 
nedskärningar, försämringar och priva-
tiseringar. Det är inte sant och det har vi 
visat. Socialdemokraterna sa att de var 
tvungna att införa marknadshyror, att det 
inte fanns majoritet för en bättre sjukför-
säkring eller högre pensioner. Alltihop 
var omöjligt, ända tills vi gjorde det ändå 
och då var det helt plötsligt självklarheter, 
säger Dadgostar. 

Folkomröstning
Redan flera vinster alltså, men det bety-
der inte att partiledaren planerar att vila 
på lagrarna. Det finns fortfarande många 
strider att vinna om samhället ska byggas 
starkt och tryggt igen. Nästa gäller sko-
lan. Tidigare i år gick Nooshi ut tillsam-
mans med partiets utbildningspolitiska 
talesperson Daniel Riazat och krävde en 
folkomröstning som skulle avgöra aktie-
bolagens framtid i svenska skolan. 
 – Det som har hänt med den svenska 
skolan de senaste trettio åren saknar helt 
motstycke. Den svenska skolan var värl-
dens mest jämlika och en av de allra bästa 
i världen. Sen kom friskolereformen, 
och med den vinstjakten, marknadssko-
lan och aktiebolagen som tjänar pengar 
på att spara in på våra barns skolgång. 
Effekterna för både elever och lärare har 
varit katastrofala; lärarna bränns ut av allt 
extra arbete, barn segregeras, resultaten 
sjunker och skolorna har blivit otryggare. 
Skolan som jag minns från min barndom, 
där kirurgens dotter satt bredvid vårdbi-
trädets son och båda kunde räkna med en 
utbildning som gav dem vägen till dröm-
jobbet, den finns inte längre. Den ska vi 
bygga upp igen, det känns också omöjligt 
nu men kommer vara självklart när det 
är gjort. Åtta av tio svenskar vill inte 

tydligare hur svag välfärden har blivit. 
Vårdpersonalen bar oss genom den här 
pandemin, men vi kan inte räkna med 
att de gör det nästa kris också, det finns 
gränser till och med för vad de klarar av. 
Systemet måste byggas starkt istället, det 
måste till pengar men också en långsiktig 
planering för hur vi ska kunna rekrytera 
all den personal som välfärden skriker 
efter, fortsätter partiledaren. 

Vi måste kliva fram
Hur ska det då göras? Hur tar vi tillbaka 
kontrollen, och hur bygger vi upp det 

starka samhället igen?
 – Vi har en stor fördel 

och det är att vi redan 
har gjort det en 

gång. Sverige har 
inte alltid varit 
ett folkhem, 
för bara drygt 
hundra år 
sedan var det 
fattighuset som 
gällde för den 
som hamnade 

utanför. Välfär-
den byggdes upp 

av arbetarrörelsen 
genom politiskt 

arbete och vi kan göra 
det igen. Det kräver vilja och 

det kräver engagemang. Det kräver 
att människor fortsätter demonstrera för 
en tryggare förlossningsvård, för bättre 
skolor och fler och bättre bostäder. Sveri-
ges fackföreningar måste ta ställning för 
bättre villkor och tryggare anställningar. 
Men vi som parti har också behövt 
förändras. Vi har förstått att vi inte 
kan lita på att någon annan tar ansvar 
för vår gemensamma välfärd. Det är vi 
som måste kliva fram och driva igenom 
förbättringarna för vanligt folk, Social-
demokraterna gör det inte längre. Det är 
därför vi har sagt att vi inte kommer att 
ingå i ett regeringssamarbete som inte 
höjer pensionerna och det är därför vi 
tar striden om aktiebolagen i skolan nu. 
Vi i Vänsterpartiet lovar inte vitt och 
brett, men det vi lovar håller vi. Vi ska 
ta tillbaka kontrollen, vi ska bygga ett 
starkt samhälle igen. Vi har redan börjat, 
med en bättre pension och en tryggare 
sjukförsäkring. Men det är verkligen 
bara början, det finns fortfarande många 
strider kvar som vi ska vinna!

Text: Martin Thåström

● Daniel, vad är det egentligen 
för fel på att aktiebolag driver 
svenska skolor?

Marknadsskolan innebär en rad 
negativa saker för barn, elever 
och personal. Att man kan göra 
vinster i skolan har lett till att 
stora skolkoncerner som sätter 
vinst före elevernas bästa drar 
ner på behöriga lärare och 
stödpersonal, segregerar barn 
för att få ett enkelt elevunder-
lag och delar ut glädjebetyg för 
att stärka sina rykten. Det har 
tyvärr också inneburit mindre 
resurser och mer svårigheter 
att planera för den kommunala 
skolan. Än så länge hålls den 
flytande tack vare tiotusentals 
engagerade rektorer och lärare, 
förskollärare och fritidspeda-
goger men de kommer inte 
kunna bära den för evigt. Hela 
skolsystemet måste reformeras 
i grunden. Att förbjuda själva 
vinsterna är väldigt svårt att få 
till rent juridiskt. Därför vill vi 
istället komma åt dem genom 
att förbjuda aktiebolagsformen 
inom skolan.

Och varför en folkomröstning, 
räcker det inte med att driva 
frågan politiskt? 

Det finns flera skäl. Dels så har 
vi haft marknadsskolan i trettio 
år nu. För varje år som går växer 
skolkoncernerna, de stärker 

sin ställning och köper på sig 
fler skolor. Vänder vi inte den 
utvecklingen nu genast så finns 
det en risk att det blir omöjligt 
att göra det i framtiden. Varje 
valrörelse så seglar skolan upp 
bland de viktigaste frågorna och 
partierna lovar bättring, men 
sen händer ingenting. En folk-
omröstning är visserligen bara 
rådgivande, men ofta så följer 
riksdagen folkets beslut. Se på 
omröstningen om EMU, där var 
majoriteten av partierna för, 
men man respekterade resul-
tatet och höll oss tack och lov 
utanför valutaunionen. 
 Ett annat skäl är att högerpar-
tierna inte representerar sina 
väljare i skolfrågan. Åttio pro-
cent av svenska folket vill inte 
ha dagens system med mark-
nadslogik och vinster i skolan 
och av Moderaternas väljare är 
det bara var fjärde som godkän-
ner den egna skolpolitiken. Det 
struntar högerpartierna i efter-
som de lyssnar mer på friskole-
koncernernas lobbyister än på 
sina väljare.
 Vi är det enda partiet som på 
allvar driver frågan om en skola 
utan aktiebolag och vinstkrav, 
men högerväljarna vill också 
sätta sina barn i bra och trygga 
skolor. Många av dem kommer 
kanske aldrig rösta på Vänster- 
partiet, men det finns en god 
chans att de röstar för att bygga 
skolan stark och jämlik igen. ■
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Folkomröstning. Vänsterpartiets utbildningspolitiska person Daniel Riazat 
driver frågan om en folkomröstning om friskolornas vinster.

3 vänstersegrar
Vänsterpartiet försvarar välfärden 
för vanligt folk. Här är tre av våra 
segrar.

Stoppade marknadshyror 
– inga höjda hyror för tre 
miljoner hyresgäster

De största förbättringarna 
av sjukförsäkringen på 20 år

Rejält höjda pensioner för 
700 000 pensionärer
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7 miljarder Sju miljarder fick de som har det bäst ställt dela 
på i RUT-avdrag 2021. En omfördelning från 
fattiga till rika. Från bruksorter och landsbygd till 
Stockholms rika kranskommuner. 

Hade pengarna istället använts för allas bästa 
hade vi kunnat anställa 15 600 undersköterskor 
i äldreomsorgen eller 12 000 lärare i våra grund-
skolor.

Siv Bergström: 
– Hallå Gunilla, jag fick ett samtal från 
en reporter på GT som frågade om V i 
Tanum skulle börja blockera vägar? Du är 
ju ledamot i fullmäktige för V här och står 
åtalad för att ha blockerat trafik i Malmö. 
Frågan fick jag som ordförande. Kan du 
berätta lite om vad du gjorde?

Gunilla Eitrem: 
– Jag och andra aktivister i Extinction 
Rebellion blockerade en korsning i... 
kanske tjugo minuter som jag var med, 
innan polisen bar in mig i bilen och körde 
bort mig för förhör. Vi försöker vara en 
alarm-klocka - regeringen måste utlysa 
nödläge för klimatet, agera för att bromsa 
förlusten av arter och strypa Sveriges kli-
matutsläpp för att undvika en total kollaps 
av ekosystemen - och samhället. Läget är 
akut.

Siv: 
– Jag svarade att du var miljöaktivist i XR 
och att V i Tanum har ett starkt miljöfo-
kus. Vi bor i en turistkommun vid havet 
och ser att klimatutsläpp från bilism 
och boende redan orsakar stora skador. 
Boende, handel och turism är bilberoende 
och den ökade uppvärmningen leder till 
att arter av räkor, musslor, fiskar och sjö-

fåglar minskar. Vi har tagit en miljöpolicy 
i fullmäktige som innebär att Tanum ska 
minska sina utsläpp av CO2 med 20 % till 
2024 men ser inte åtgärder som motsvarar 
det.

Gunilla: 
– Jag tror att du har bäst koll på den 
lokala påverkan! Men jag vet att vi måste 
ställa om samhället snabbt, även i Tanum. 
Bygden kan inte leva på att kränga ”bil-
liga” kläder till långväga turister, eller 
fortsätta bygga villor när det redan finns 
ett antal hus per fastboende! Det trasar 
sönder ekosystemen OCH våra samhällen 
– ska vi prata om trygghet så är det inte 
tryggt när grannhusen står tomma nästan 
hela året. Samtidigt är det härligt att bo i 
en kommun som har en stolt demokratiskt 
tradition med världens mest långvariga 
civila olydnadsaktion – Rädda Kynnefjäll.
Du har väl också gjort din del av fredlig 
civil olydnad?

Siv: 
– Det har jag, och deltagit i många 
demonstrationer. Jag sa att vi stöder 

dig men att V inte tänkte stoppa trafik i 
Tanum, att vi arbetar för att få mer röster i 
valet och kunna påverka besluten kom-
munalt. Vad tycker du? Är det fel, borde 
vi också demonstrera mot den ökade 
trafiken? Trafiken i Grebbestad har ökat 
till över 15.000 bilar om dagen i juli och 
det är en ohållbar trafiksituation. Många 
vill cykla men det byggs inte trafiksäker 
cykelinfrastruktur. Vi får hela tiden mer 
biltrafik och mer utsläpp. Förra somma-
ren fick vi 250 ställplatser för husbilar 
som ökade utsläppen när de i stället 
måste minska. Skulle aktioner som XR 
genomför vara effektiva för att påverka de 
politiska besluten i Tanum tror du?

Gunilla: 
– Jag har inte tänkt på det, men jag skulle 
inte tro det. För att lösa ens Sveriges låga 
klimatmål behöver vi klara oss med min-
dre bilåkning, även i Tanum, och vi måste 
bygga samhället så, som du säger. Sam-
tidigt är det i glesbygd och på landsbygd 
den privata bilen kommer att behövas. 
I städerna kan man ju lösa transporter 
mycket mer effektivt.

Siv: 
– Hur mycket böter fick du? Tycker du 
att det är ett rättvist åtal? Blockera vägar 
låter ju inte så allvarligt.

Gunilla: 
– Det är rättegång i maj, så vi får se. 
Ohörsamhet mot ordningsmakten var det 
också, att jag inte flyttade mig när polisen 
sa det.

Det ingår i de demokratiska reglerna att 
ta sitt straff, så orättvisan är väl att jag har 
lättare att betala dagsböter än nån som till 
exempel jobbar ofrivillig deltid. ■

” Ska ni blockera  
trafiken i Tanum?”
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Undersköter-
skeupproret 
– en kamp för 
välfärden 
När jag startade undersköter-
skeupproret var tanken att det 
skulle bli en del av den fackliga 
kampen för bättre arbetsvillkor 
och arbetsmiljö inom äldre-
omsorgen. Att det skulle bli så 
stort och få sådan stor upp-
märksamhet i media och bland 
politiker trodde jag inte.
 Idag, efter tre år, har jag in-
sett att det var precis vad som 
behövdes för att människor 
skulle få upp ögonen för hur vi 
som jobbar inom äldreomsor-
gen verkligen har det. Vi är 
underbemannade och har 
arbetstider som gör det svårt 
att kombinera med det sociala 
livet. Yrket har fortfarande låg 
status, trots att vi har ett av 
Sveriges viktigaste jobb.
 Det är mer regel än undantag 
att vi har deltidsanställningar 
och att många harvar på med 
otrygga anställningar. Dess-
utom är lönen på tok för låg 
med tanke på att vi  ansvarar 
för andra människors liv. När 
jag tänker på det och hur lågt 
värderade vi som jobbar i 
äldreomsorgen är så gör det 
ont i hjärtat. Först i samband 
med pandemin har människor 
förstått vilket viktigt och livs-
avgörande arbete vi underskö-
terskor faktiskt gör.
 Vi behöver bli fler kollegor, 
få bort de delade turerna, de 
långa 9-timmarspassen och vi 
behöver mer tid till återhämt-
ning. Vi behöver 6-timmars 
arbetsdag med bibehållen 
heltidslön! Först då är vi på väg 
mot en statushöjning av yrket 
undersköterska inom äldre-
omsorgen.
 Kampen är långt ifrån över.

Marie Wiberg, 
initiativtagare till  

Undersköterskeupproret
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Vad måste hända för att sys-
temet med vinster i välfärden 
försvinner? 
– Vi till vänster har vunnit 
debatten och opinionen – en 
överväldigande majoritet vill 
inte ha en privat välfärdssektor. 
Problemet är politikerna, vi 
måste fortsätta och pressa och 
inte ge upp. 

Vänsterpartiets roll? 
– Vänsterpartiet har en klar 
linje så fortsätt att ligga på. 
Fortsätt som nu tillsammans 
med oss i Katalys, med Refor-
misterna och andra opinions-
bildare. 

Vad är ditt huvudargument 
mot vinster i välfärden?
– Karaktären och innehållet i 
välfärden förändras vid en pri-
vatisering. Ta sjukvården som 
exempel. Inom den offentliga 
vården fattas beslut utifrån 
medicinska bedömningar. I en 
privat sjukvård görs även andra 
överväganden – i alla fall finns 
det skäl att misstänka det. ■

Hallå där
Daniel Suhonen, 
chef för tankesmedjan Katalys

Politiker har löner som de flesta 
bara kan drömma om. Många 
heltidspolitiker, som riksdagsleda-
möter, tjänar minst 71 550 kronor i 
månaden, mer än dubbelt så mycket 

som medelinkomsten i Sverige. 
Vänsterpartiet vill sänka arvodena 
och har en partiskatt. Våra politiker, 
också partiledaren Nooshi Dadgos-
tar, betalar cirka 10 000 kronor i 

Inga pampar i 
Vänsterpartiet!

partiskatt varje månad. Hon och alla 
andra vänsterpartister med hel-
tidsuppdrag får efter skatt ut max 
29 800 i månaden. Fortfarande en 
bra lön men ingen fantasi summa.

Det behövs fler och billiga 
hyresrätter i Tanums kommun 

Investeringsstöd

Runt om i landet särskilt i 
storstäder omvandlas hyres-
rätter till bostadsrätter. De 
borgerliga partierna stödjer 
aktivt denna privatisering. 
Detta drabbar främst låg-
inkomsttagare, pensionärer 
och inte minst ungdomar  
och studenter. 

● Tanums Bostäder (TBAB) är det 
kommunala bostadsbolaget som skall 
bygga hyresbostäder för kommunens 
invånare. Byggandet av bostäder blir allt 
dyrare och det har varit svårt att bygga 
hyresbostäder med rimliga hyror. Vän-
sterpartiet har i riksdagen varit med att 
införa ett särskilt statligt investeringsstöd 
för att bygga hyresbostäder. Ett stöd som 
har möjliggjort byggandet av tusentals 
nya hyreslägenheter. M, KD och SD 
röstade i höstas bort stödet. 

Runt om i landet har de flesta kommu-
ner sökt investeringsstödet för hyres-
bostäder och så också Tanums kommun. 
För en 1:a har stödet medfört 1500 kr 
lägre hyra och för en 2:a ett par tusen. 
Det gör skillnad för pensionärer och unga 
vuxna med låg inkomst.

Hyresrätter bra för klimat 
och plånbok
I Tanum har den borgerliga majoriteten 
ett bostadspolitiskt mål att ha en ”blan-
dad bebyggelse”. Men det byggs mest 
villor. Tanum är en kustkommun med stor 
sommarturism. Flera villor står tomma 

under en stor del av året. Många vill bo 
vid kusten eller inne eller nära de vackra 
gamla kustsamhällena. Detta driver upp 
priser på villor, bostadsrätter men också 
hyresbostäder. Företag och enskilda har 
svårt att få tag på bostäder för vanliga 
löntagare. Den längsta bostadskön finns i 
Grebbestad. Sedan 20 år står flera hundra 
i kö.  

Anneberg är en idealisk 
plats för hyreslägenheter.
Området är inom gång- och cykelavstånd 
från Grebbestads centrum, med både ser-
vice och närhet till havet. Vår besvikelse 
är stor att man inte bygger mer än plane-
rade 24 hyreslägenheter. Det kommunala 
bostadsbolaget TBAB har ansökt om 

investeringsstöd men har ännu inte fått 
detta beviljat. Utan investeringsstöd kan 
TBAB inte bygga lägenheter med lägre 
hyra. Utan stödet inga nya kommunala 
hyresprojekt. Tanums borgerliga majoritet 
bör ta sitt ansvar, kontakta sina moder-
partier och kräva att investeringsstödet 
återinförs.

Vänsterpartiet kommer fortsätta kam-
pen för att bygga hyresrätter med rimliga 
hyror som folk har råd med. För detta 
krävs en aktiv statlig bostadspolitik. 

Siv Bergström 

Hogslätt vänboende i Gerlesborg är en kooperativ hyresrättsförening

1 maj-insamlingen  
– hjälp Ukraina idag
Kriget drabbar barn och familjer. Liv och säkerhet är i fara.  
På 1 maj samlar Vänsterpartiet in pengar till Ukraina för 
att hjälpa människor som flyr för sina liv. 

Varenda krona går till människor som behöver ditt stöd.  
Alla kan vi hjälpas åt och visa solidaritet. 

Du behövs för att hjälpa!

På 1 maj kan du swisha eller lägga valfritt belopp  
i våra insamlingsbössor. Läs mer på vansterpartiet.se



 

vansterpartiet.se


